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REFERAT 

 
Distrikts bestyrelsesmøde tirsdag 17. september 2024 kl. 13.15-15.30 
i Aulum Fritidscenter 
 

Deltagere: 

Torben Færk 
Inga Alstrup 
Birthe Munch Pedersen 
Gudrun Juelsgaard 
Søren Kjærulff Andersen 
Niels Winther 
 
Bodil Wöhnert (Landsbestyrelsen) 
Mette Fog Nielsen (Sundhedsudvalget) 
 
 
 

Eventuelle afbud: Erik Sønderby har meldt afbud pga. operation. 
Esther Lau har meldt afbud. 

 
1. 
Velkommen til Niels Winther 
Som vores nye sekretær 
 
 
 
Landsformand Birger 
Rasmussen. 
 
 

 
 
Efter mere end 20 år i USA, flyttede Niels fra Texas, USA til Bjerringbro i 
2021 og meldte sig ind i Ældre Sagen. Han overtog arbejdet som kasserer 
i Bjerringbro afdelingen  fra Inga og assisterer også næstformanden i 
hendes organisatoriske arbejde. 
 
Birger Rasmussen deltog ikke i mødet 
 

 
2. 
Godkendelse af referat fra 
mødet den 28.5.2024 
 

 
Beslutning: 
Referatet blev godkendt uden kommentarer. 
 
 

 
3. 
Godkendelse af dagsorden 
 

 
Beslutning:  
Dagsorden blev godkendt uden kommentarer. 
 
 

 
4. 
Nyt fra formanden 
 

 
I Eriks fravær overtog Gudrun styringen af mødet. 
 
Beslutning:  
Gudrun nævnte, at der er indkald til et distrikt formandsmøde i 
slutningen af oktober i København. 
Øvrige mødeindkaldelser fremgår af pkt. 15. 
 
Der blev ikke truffet beslutninger på baggrund af næstformandens 
indlæg. 
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5. 
Økonomi 
 

 
Inga gennemgik regnskabets hovedpunkter. En kopi af regnskabet er 
vedlagt dette referat. 
 
Beslutning: 
Der har været kr. 309 t.kr. i indtægter imod forventet kr. 311 t.kr. 
Udgifterne beløber sig til kr. 214 t.kr. mod forventet 375 t.kr.  
Resultatet blev derfor 95 t.kr. mod forventet 64 t.kr., altså en forbedring 
på 159 t.kr. 
Egenkapitalen er forøget til 416 t.kr. 
 
Inga understregede desuden, at kørselsbilag skal udfyldes med nøjagtig 
adresse fra kørslens udgangspunkt til ankomststed. Hvis der samles 
person(er) op undervejs, skal disses adresse(r) ligeledes angives på 
kørselsbilaget. 
 

 
6. 
Opfølgning og forslag 
til nye Temadage 
 

 
1. Ældrepolitisk ved Ellen 

Status på Bente Klarlund. BK starter sit foredrag kl. 12:30 og det 
forventes at vare ca. 1 ½ time. Der er pt. Tilmeldt 104 deltagere. 

 
2. Social-Humanitær ved Birthe 

Evaluering af Temadag ”Når livet som vi kender det bliver 
udfordret”. 
 
Forslag til Temadag 30.10.24 i samarbejde med Gudrun. 

 
3. Motion & Sundhed ved Gudrun 

Gudrun og Birthe har sammen lavet et oplæg til Temadag 
hvor en fysioterapeut holder oplæg vedr. aktivering af 
demente mv. 
Det bliver afholdt onsdag, den 30.10.2024 for Motion & Sundhed 
og Social-Humanitære frivillige. 

 
4. IT ved Søren 

Status på, at Søren har en Temadag i støbeskeen med David 
Guldager. 
Det kunne være i første halvår 2025. David koster kr. 15.000 for 
en ½ dag. Dagen kunne eventuelt udfyldes med et foredrag om 
IT-Sikkerhed. 

 
Beslutning: 
Der blev ikke drøftet yderligere Temadage, og der blev ikke truffet en 
beslutning angående pkt. 6.4. 
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7. 
Kasserer netværk 

 
Ved Inga. 
Der er afsat dato for opstart af nyt ”Kasserernetværk”. 
Arrangementet afholdes torsdag, den 14. november 2024. 
Inga og Torben giver en status. 
 
Beslutning: 
Henriette Ravn, Inga og Torben arbejder med planlægningen og udsender 
en indbydelse snarest. 
 

 
8. 
Nyhedsbrev 
 

 
Vi har alle modtaget septembers Nyhedsbrev. Alle var meget positive 
omkring nyhedsbrevet og det blev modtaget med overvældende positive 
bemærkninger som ”bedre end godt”, ”virkelig læsevenligt “og 
”fremragende”. 
 
Beslutning: 
Der vil med stor sandsynlighed ikke blive givet tilladelse til, at Erik kan få 
adgang til medlemssystemet i alle distriktets 21 lokalafdelinger, på grund 
af datasikkerhedsloven. 
Erik er dog velkommen til at fortsætte sine bestræbelser. 
 

 
9. Sundhedsudvalgets arbejde 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Deltager fra Sundhedsudvalget denne gang er Mette Fog Nielsen. 
 
Til orientering: 
Esther Lau er udtrådt af PIU, men fortsætte i Sundhedsudvalget. 
I stedet er Aase Brøndum indtrådt.  
 
Beslutning: 
En repræsentant fra Sundhedsudvalget er velkommen til at deltage i 
Distriktsbestyrelsesmøderne, såfremt de har et indlæg til fælles interesse. 
 

 
10. 
Anmodning fra vores tidligere 
næstformand Jan Moeskjær 
Pedersen 
 

 
Beslutning: 
Birger har svaret Jan Moeskjær Pedersen.  

 
11. Tilgængelighedsudvalget 

 
Vi kan udpege en fra Distrikt 2. 
Erik har fået grønt lys til at udpege en frivillig. 
 
Er der nogen i kredsen, der har et godt forslag? Se eventuelt Eriks opslag i 
Nyhedsbrevet. 
 
Beslutning: Der kom ingen forslag. Vi tænker videre. 
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12. 
Nyt fra landsbestyrelsen 
 

 
Ved Bodil. 
 
Beslutning: 
Bodil orienterede om offentlig trafik, eller faktisk nedskæringerne i 
samme, vil blive taget op i ÆS som en mærkesag. 
 
Der blev spurgt om, hvorfor indholdet i en artikel i Jyllands Posten ikke 
blev imødegjort eller dementeret fra Direktionen. Ingen af mødets 
deltagere havde dog læst artiklen, hvorfor emnet blev droppet. 
 

 
13. 
Nyt fra sekretariatet 

 
Ved Torben 
 
Beslutning: 
Intet nyt at berette 
 
 

 
14. 
Ældre Sagens landsformand 
Birger Rasmussen 
 

 
 
Birger Rasmussen deltog ikke i bestyrelsesmødet 

 
15. 
Nye mødedatoer 
 

 
Næste møde: 
Onsdag, den 20. november 2024. Distriktsmøde for formænd – og 
næstformænd 
14. januar 2025 Distriktsledelsesmøde 
18. februar 2025 distriktsmøde formænd- og næstformænd 
8. april 2025 Årsmøde i Distrikt 2 
 
 
Beslutning: 
Der blev ikke aftalt yderligere møder 
 
Bodil meldte afbud til mødet den 20. november 2024. 
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16. 
Eventuelt 
 

 
Birthe udtrykte bekymring omkring den forestående vaccinations runde. 
Det blev dog oplyst, at der først efter 1. oktober vil blive givet oplysning 
om lokationer og tidspunkter. Vaccinationerne vil kunne foregå frem til 
slutningen af december. 
 
Emner, der ønskes taget op på mødet den 18. februar, sendes til Erik. 
 
Gudrun spurgte om ÆS vil tage problemet op ”Hvorfor bliver man rask, 
når man går fra førtidspensionist til pensionist”?  Sagt med andre ord, 
hvorfor mister man sine sygetillæg, når man bliver pensioneret? 
Gudrun vil præcisere spørgsmålet og fremsende det til Erik og Torben. 
 
 


